
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

2023. szeptember 14-i  Nyílt, soros üléséről 
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Készült:  Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő – testülete  - 2023. 

szeptember 14-én megtartott nyílt, soros üléséről. 

 

Az ülés helye: Mátraterenye  - Községháza nagyterme 

                           (Mátraterenye, Kossuth út 178.) 

 

Jelen vannak: Gecse László polgármester, Gyurcsák Tamás alpolgármester, Serfőző 

Péter alpolgármester, Almádi István képviselő, Kotroczó Zoltán   

képviselő, Koósné Czene Katalin Andrea képviselő,  

 

Állandó meghívott: 

 

Meghívott: 

Urbányi Edina jegyző, jegyzőkönyvvezető 

 

Gecse Petra, társulási ügyintéző 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos 

  

 

Gecse László polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 

polgármester és 5 fő képviselő jelen van, a nyílt ülést megnyitja. Javaslatot tesz a nyílt  ülés 

napirendjére, a kiküldött meghívóban szereplőtől eltérően, az alábbiak szerint: 

 

NAPIRENDI  JAVASLAT 

 

1.) A 2023/2024. évi szociális célú tüzelőanyag juttatásról szóló rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

2.) A TOP Plusz „Mátraterenye belterületi vízelvezetése II. ütem” című pályázattal 

kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

3.) Települési önkormányzat véleménye általános iskolai körzetek megállapításához 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

4.)  Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal „2022. évi belső ellenőrzési 

jelentésének” jóváhagyása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

 

5.) Mátraterenye Község Önkormányzat „2022. évi belső ellenőrzési jelentésének” 

jóváhagyása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 



 

6.) Egyéb időszerű feladatok 

6/1.) Salgótarjáni Tankerületi Központ által küldött „Megállapodás 

vagyonkezelési szerződés 2. sz. módosításához” kapcsolódó döntés 

6/2.) Bejelentések, tájékoztatások 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a nyílt ülés napirendjét megállapítja. 

 

1.) A 2023/2024. évi szociális célú tüzelőanyag juttatásról szóló rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

     (Előterjesztés, rendelet-tervezet, hatásvizsgálat a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

Gecse László polgármester: A fa már bent van az önkormányzatnál, ha a rendelet elfogadásra 

kerül, akkor szeptember 18-tól szeptember 29-ig be is adhatják a rászorulók a kérelmeiket. Az 

elbírálás után pedig megtörténhet a kiszállítás. Nem gondolnám, hogy a tavalyi feltételeken 

változtatni kellene, javaslom, hogy idén is maradjon a 114.000 Ft-os jövedelemhatár. A tavalyi 

évben körülbelül 225 ember kapott szociális célú tűzifát, véleményem szerint ebben az évben 

is lesz körülbelül 200 ember, aki jogosult lesz rá. Ha minden jól alakul, akkor október hónap 

végére be is fejeződhet a kiszállítás. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadja a tervezetet és a következő rendeletet 

alkotja: 

 

Mátraterenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének  

13/2023. (IX 15.) önkormányzati rendelete 

a 2023/2024. évi szociális célú tüzelőanyag juttatásról 

(A rendelet a 23/2012. (IV.25.) KIM rendelet szerint Nemzeti Jogszabálytár felületén a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatalhoz felterjesztve.) 

 

 

2.) A TOP Plusz „Mátraterenye belterületi vízrendezése II. ütem” című pályázattal 

kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

     (Előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete.) 



 

 

Gecse Petra társulási ügyintéző: Az ajánlatkérések megtörténtek és elektronikus úton 

kiküldésre kerültek. A jelzett időpontig 3 ajánlat érkezett, mindhárom megfelelt a kiírásnak. A 

héten metörtént a jegyzőkönyvek bontása, a legkedvezőbb ajánlatot a Tankina Bau Kft. adta. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő: Szeretném, ha ebből a pénzből végre ki is jönne a beruházás. 

Közölni kell a vállalkozóval, hogy az adott ajánlatának megfelelő összegből hozza ki a 

munkálatokat, plusz pénzt ne tegyen bele az önkormányzat. A vállalkozó csinálja meg ennyi 

pénzből, mert eddig minden pályázathoz valamilyen összeget az önkormányzatnak saját 

forrásából hozzá kellett tennie. Az önkormányzat szűkös költségvetése miatt többletköltség 

finanszírozását nem tudja vállalni. 

 

Almádi István képviselő: Teljes mértékben egyetértek a képviselőtársam hozzászólásával. 

 

Más kérdés, hozzászólás nem lévén a képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadja a javaslatot 

és a következő határozatot hozza: 

 

72/2023. (IX. 14.) Határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a TOP_Plusz-1.2.1-21-NG1-

2022-00077 kódszámú „Mátraterenye belterületi vízrendezése II. ütem” című pályázat 

Mátraterenye Széchenyi út és Tóvég út vízrendezésével kapcsolatos Kivitelezés megvalósítása 

tárgyában beérkezett ajánlatok alapján a beszerzési eljárás nyertesének a legkedvezőbb 

ajánlatot benyújtó TANKINA BAU Kft-t (3145 Mátraterenye, 09/4 hrsz, képviseli: Tankina 

Péter) hirdeti ki. 

 

A nyertes ajánlat szerint a kivitelezési munka nettó ára: 37 442 413 Ft 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő: azonnal; közlést követő 8 napon belül 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

 

 

 



 

 

 

3.) Települési önkormányzat véleménye általános iskolai körzetek megállapításához 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

     (Előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Gecse László polgármester: Jogszabály írja elő, hogy a felvételi körzetek megállapításához 

az illetékes tankerületi központ minden év október 15-ig szerezze be az illetékes 

önkormányzatok véleményét. Minden évben visszatérő napirend, elfogadásra javaslom. 

 

A képviselő-testület  6 igen szavazattal  - vita mellőzésével -a javaslatot elfogadva a következő 

határozatot hozza: 

 

73/2023. (IX. 14.) Határozat 
 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a nevelési-oktatási intézmények 

működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról szóló 20/2012.(VIII.31.) EMMI 

rendelet 24.§ (1) bekezdésében foglalt jogkörében egyetért a Salgótarjáni Tankerületi Központ 

által a TK/116/00869-1/2023. számon továbbított 2024/2025. tanévre vonatkozó általános 

iskolai körzetek tervezetével. 

 

Határidő: folyamatos és 2023. október 16. 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

4.) Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal „2022. évi belső ellenőrzési 

jelentésének” jóváhagyása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

(Ellenőrzési jelentés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Urbányi Edina jegyző: Az ellenőrzött időszakban a Közös Hivatalnál a belső ellenőr az 

iktatási tevékenység előírásoknak megfelelően történő szabályozását és végrehajtását 

ellenőrizte. Az iratkezelési folyamatokban, azok szabályozásában hibát nem talált. A 

selejtezések, levéltárba helyezések – szabad humánkapacitás rendelkezésre állása esetén -  

folyamatban van.  



A képviselő-testület  6 igen szavazattal  - vita mellőzésével -a javaslatot elfogadva a következő 

határozatot hozza: 

74/2023. (IX. 14.) Határozat 
 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mátraterenyei Közös 

Önkormányzati Hivatal 2022. évi belső ellenőrzési jelentését a határozat melléklete szerinti 

formában elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Urbányi Edina jegyző 

 

5.) Mátraterenye Község Önkormányzat „2022. évi belső ellenőrzési jelentésének” 

jóváhagyása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

(Ellenőrzési jelentés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Urbányi Edina jegyző: Az ellenőrzött időszakban Mátraterenye Község Önkormányzatnál az 

önkormányzati adóhatóság kintlévőség kezelési tevékenységének az ellenőrzése volt a belső 

ellenőr feladata, azaz, hogy az előírásoknak megfelelő-e a tevékenység végrehajtása. Az 

ellenőrzés szerint az Önkormányzat jelentős mértékű kintlévőséget mutat, de ennek egy része 

már elévült és behajthatatlan. Ezeket ki kell vezetni a könyvekből, hogy reálisabb képet 

kaphassunk és a tényleges behajtásra intézkedéseket kell tenni, hogy ne évüljenek el. Sajnos 

egy ügyintéző foglalkozik két település adóügyeivel, ami elég nagy feladat. A behajtások sem 

mindig vezetnek eredményre, ha olyan magánszemély az adós, aki nem rendelkezik letiltható 

jövedelemmel, ott a végrehajtási cselekmény nem foganatosítható. 

 

Gecse László polgármester: A tavalyi évben magas volt az adóbevételünk és az állami 

normatíva is. Az adóbevételeink is szépen teljesültek. Két komolyabb vállalkozás emelte meg 

a tavalyi adóbevételünket. Ugyanakkor szembesülünk azzal, hogy a vállalkozók is nehezen 

fizetik be az adót, vagy csúsznak a befizetéssel. Ebben az évben viszont az állami normatívák 

jelentősen csökkentek, pont a magasabb adóbevétel miatt, ugyanakkor a cégek sem tudtak eddig 

annyi adót befizetni, mint amennyit vártunk. 

 



A képviselő-testület  6 igen szavazattal  - vita mellőzésével -a javaslatot elfogadva a következő 

határozatot hozza: 

75/2023. (IX. 14.) Határozat 
 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Mátraterenye Község 

Önkormányzat 2022. évi belső ellenőrzési jelentését a határozat melléklete szerinti formában 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Urbányi Edina jegyző 

 

6.) Egyéb időszerű feladatok 

6/1.) Salgótarjáni Tankerületi Központ által küldött „Megállapodás vagyonkezelési 

szerződés 2. sz. módosításához” kapcsolódó döntés 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Augusztusban a Salgótarjáni Tankerületi Központ 

megkereste az Önkormányzatot, hogy az 1192, 17 m2 hasznos alapterületű iskola épületből 

visszaadnák az önkormányzat számára vagyonkezelésbe a gyermekétkeztetésnek teret biztosító 

tálaló konyhát és étkezőt. Ez az összes alapterület arányának 7%-a. A tálaló-melegítő 

konyhában és étkezőben villany, víz, csatorna és fűtés közüzemek kerülnek felhasználásra. Az 

étkező és tálaló-melegítő konyha egyik közüzem esetében sem rendelkezik almérővel, így a 

Tankerület szerint terület arányosan 7%-ban indokolt ezen közüzemi költségek tovább 

számlázása az Önkormányzat felé az aktuális hónap számlái alapján. Véleményem szerint a 

Tankerület továbbra is a vállalkozóval kössön szerződést, aki a gyermekétkeztetést biztosította 

az iskolában – ahogy eddig tette – nem célszerű közbelső láncszemként beiktatni az 

Önkormányzatot. Ha esetleg a későbbiekben a teljes iskolát visszakapja az Önkormányzat 

vagyonkezelésbe, akkor érdemes beépülni az önkormányzatnak és nekünk szerződni a 

vállalkozóval. Eddig a Tankerületnek jó volt úgy, hogy szerződött a vállalkozóval és 

kiszámlázta neki a megállapodásukban szereplő közüzemi költségeket. Ez a szerződése a 

Tankerületnek és a vállalkozónak lejárt 2023. augusztus 31. napján. Nem látom értelmét annak, 

hogy mi kössünk szerződést a Tankerülettel nekünk számláznak, mi pedig tovább számlázunk 

a vállalkozónak. 

Kotroczó Zoltán képviselő: Ha a Tankerületnek jó volt évekkel ezelőtt átvenni az iskolákat, 

akkor maradjanak ők szerződésben a vállalkozóval. Szülessen egy határozat, amelyben dönt a 

képviselő-testület, hogy nem szeretne az Önkormányzat szerződni a vállalkozóval. 

Más kérdés, hozzászólás nem lévén a képviselő-testület 6 igen szavazattal  a következő 

határozatot hozza: 



 

 

 

76/2023. (IX. 14.) Határozat 
 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Salgótarjáni 

Tankerületi Központ által küldött „Megállapodás a vagyonkezelői szerződés 2. sz. 

módosításáról” szóló dokumentumot és az abban foglaltakkal nem ért egyet. A Képviselő-

testület kéri, hogy a továbbiakban is a Salgótarjáni Tankerületi Központ kössön szerződést a 

szolgáltatóval az önkormányzat közreműködése nélkül. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

6/2.) Bejelentések, tájékoztatások 

Lomtalanítás 

Gecse László polgármester: Minden évben szoktunk lomtalanítást szervezni, egyeztetve a 

VGÜ-vel. Ebben az évben október 11. napjára tervezzük. Le kell beszélni a szemétszállító 

céggel, hogy pontosan mi az, amit elvisznek és mi az, amit nem, hogy az embereket is időben 

tájékoztatni tudjuk. Ebből évről-évre problémák vannak, hogy olyan hulladékot is kiraknak az 

emberek, ami meghaladja a háztartásonként elszállítható mennyiséget, vagy olyan dolgokat, 

amit nem szállíthat el a VGÜ. 

Idősek napja 

Gecse László polgármester: Ebben az évben műsorral és egy kis megvendégeléssel szeretnénk 

köszönteni a település szépkorú lakosságát. A műsort a Balassi Bálint Megyei Könyvtár 

Könyvtárellátó Szolgáltató Rendszere biztosítja az önkormányzat részére melynek címe: 

Nevető XX. század. Ez egy vidám kabaré-bohózat jellegű műsor lenne, ami szerintem nagyon 

tetszene az idősebbeknek. Az idei idősek napját Nádújfaluban tartanánk a Művelődési Házban, 

előre láthatóan október 12. napján, 16.00 órától. A köszöntők után egy kis műsorral még 

kedveskedhetnének az óvodások is, ezt még egyeztetni kell az óvodavezetővel. A 

megvendégelés egytálétel lenne, pl. egy tartalmas gulyásleves. Ehhez árajánlatot kérünk. Úgy 

számoltam, hogy körülbelül 288 idős ember van a településen, de nem szoktak túl sokan eljönni 

a rendezvényre, mert vannak olyanok is, akik esetleg betegek vagy nem járóképesek. Ezért 



gondolom, hogy körülbelül 100 adag étel megrendelése reálisnak tűnik. Esetleg Jánosaknáról 

és Homokterenyéről kisbusszal el tudjuk szállítani azon időseket Nádújfaluba, akik máshogy 

nem tudják megoldani, hogy részt vegyenek a rendezvényen, de nagyon szeretnének eljönni. 

 

Október 23. 

Gecse László polgármester: Véleményem szerint legyen a koszorúzás – ahogy eddig is szokott 

– a megemlékezés napján, azaz október 23-án, hétfőn az iskola parkjában lévő emlékműnél 

15.00 órakor, ahová sok szeretettel várom a képviselő-testület tagjait. 

 

Közmeghallgatás 

Gecse László polgármester: Mit szólna a testület, ha előreláthatóan valamikor novemberben 

kerülne sor az évenként megrendezésre kerülő közmeghallgatásra. Az október már így is sűrű 

a fakiszállítás, a lomtalanítás, az idősek napja, vagy az október 23. miatt. Össze kell írni azokat 

a témákat, amik a legjobban érdeklik a lakosságot, például a gyógyszerésznő, vagy a doktornő 

tájékoztatója. Vagy meg lehetne hívni a Bátonyterenyei rendőrkapitányság egy munkatársát is, 

hogy tartson tájékoztatást a gyorshajtásokkal vagy a közbiztonsággal kapcsolatban. De 

tarthatna egy rövid tájékoztatót a Baptista Szeretetszolgálat illetékese is a népkonyhával 

kapcsolatosan. Esetleg a testület is beszámolhatna az elmúlt időszak - 2019-2023-ban -  

megvalósult projektjeiről, pályázatairól. Ugyanakkor az elmúlt évek tapasztalatai azt mutatják, 

hogy túl sok előadót sem érdemes meghívni, mert az emberek egy idő után megunják és 

hazamennek a közmeghallgatásról. Következő soros testületi ülésünkön konkretizálhatnánk az 

időpontot is. 

 

Kutakkal kapcsolatos tájékoztatás 

Urbányi Edina jegyző: A 2024. január 1. előtt engedély nélkül létesített, ötven méternél nem 

mélyebb és vízzáró réteget nem érintő háztartási kutakat nem szükséges bejelenteni, azok 

mentesülnek az engedélyezési kötelezettség alól, így jogszerűen létesítettnek minősülnek. 

Ennek értelmében a fenti feltételeknek megfelelő háztartási kutakkal nincs feladata a kút 

üzemeltetőjének. 2024. január 1. napját követően a háztartási kút létesítéséhez, üzemeltetéséhez 

és megszüntetéséhez továbbra sem szükséges vízjogi engedély és bejelentés, kivéve, ha ivóvíz-

, vagy karsztbázis szempontjából kockázatos területen létesül. Megjelent az Országos Vízügyi 

Igazgatóság honlapján az a térkép, amely vízkészletvédelmi szempontból kockázatos 

területeket jelöli. Mátraterenye község szempontjából a térkép a nagy tó fölötti területet mutatja, 



ahol Mátraterenye és Mátranovák közigazgatási területe találkozik, a mátranováki Vadrózsa út 

mátraterenye felé mutató szakaszánál. 

 

Népkonyha 

Gecse Petra társulási ügyintéző: Szeretném tájékoztatni a testületet a Baptista 

Szeretetszolgálattal történő megbeszélés eredményéről. Az étkezést az tudja igénybe venni, aki 

feliratkozott és ő maga jön el az ételért. A sajátján kívül senki más ételét nem viheti el. A 

Baptista Szeretetszolgálat így tud megfelelni a magasabb szintű rendelkezéseknek. Tudom, 

hogy sok az ágyban fekvő vagy  beteg ember és sajnos pont ők azok, akik kiesnek ebből az 

ellátásból. A mostani felmérés azt igazolja, hogy ezt az ellátást körülbelül 100 fő tudja igénybe 

venni, a településen belül két osztóközpont igénybevételével. Akik ezt nem tudják igénybe 

venni, azoknak lehetőségük van a szociális étkezés igénybevétele, a helyi rendeletünknek 

megfelelően. De lehetőség van vendégebéd előfizetésére is egy helyi vállalkozónál. 

 

Almádi István képviselő: A népkonyhai étkezéssel kapcsolatosan szeretném jelezni, hogy volt 

alkalmam összehasonlítani ugyanannak a szolgáltatónak az ételminőségét akkor, amikor a 

népkonyhára főz és akkor amikor a szociális étkezést biztosítja. A népkonyhán biztosított étel 

bizony hagy némi kívánnivalót maga után, a minősége erősen kifogásolható. Ezen változtatnia 

kell a vállalkozónak. 

 

Mikulási karácsonyi csomag 

Gecse László polgármester: A település lakossága mindig jelzi, hogy karácsony közeledtével 

a környékbeli települések egy kis mikulási, karácsonyi ajándékkal kedveskednek a településük 

lakosságának. Össze kell írni, hogy hány gyerek él a településen és számukra legalább egy-egy 

csokimikulással kedveskedhetne az önkormányzat Ezen kívül körülbelül 850 családnak– akik 

szintén a településen élnek – is lehetne valami kis jelképes ajándékkal kedveskedni körülbelül 

1000 Ft értékben. 

 

Urbányi Edina jegyző: Ismételten szeretném felhívni a képviselő-testület figyelmét a 

takarékos gazdálkodásra. Erre semmilyen állami normatíva nincs, ezt az önkormányzat saját 

bevételeinek és költségvetésének terhére tudná megoldani. 

 

 



Más napirend, hozzászólás nem lévén a képviselő-testület nyílt ülését a polgármester 17.30 

órakor bezárja. 

 

K.m.f. 

 

 

Gecse László sk. 

polgármester 

Urbányi Edina sk. 

jegyző 

 


